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az Országgyű lés elnöke

Helyben

Írásbeli kérdés

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 .§(2) bekezdése alapján kérdést kívánok feltenni

Dr. Gráf József földművelődésügyi és vidékfejlesztési miniszterne k

„Milyen állami segítségre számíthatnak a ralstonia solanacearum fert őzés miatt az
öntözéstől eltiltott mezőgazdasági termelők!?”

	

címmel.

Kérdésemre írásbeli választ kérek Miniszter Úrtól, azért t őle, mert e tárgykörben a kormány
tagjai közül ő az illetékes .

Tisztelt Miniszter Úr !

A választókörzetemben élő burgonya-, paradicsom- és paprikatermel ő gazdálkodókat a
Megyei Mezőgazdasági Szakigazgatási Hivatal eltiltotta a Nagykunsági F őcsatornából való
öntözéstő l .
A ralstonia solanacearum fertőzés terjedését kívánják ezzel korlátozni, ami nagyon helyes . A
levél egyetlen hibája, hogy nagyon konkrét az eltiltás és a szankciók tekintetében, de semmi t
sem mond az érintett termelők kilátásait illetőn. Az alábbi kérdések megválaszolását a
termelők és a lakosság eligazodása érdekében fontosnak tartom és arra ígéretet is tettem .

- Foglalkozik-e ezzel a problémával az Európai Unió és hogyan ?
Ideiglenesnek nevezhet ő-e ez az intézkedés? Fertőtlenítéssel, vagy más módon
lehet-e ellene védekezni ?

- Milyen segítségre számíthatnak a hazai gazdálkodók az öntözés másként val ó
megoldásához?
Kaphatnak-e támogatást, ha átállnak más növények termesztésére?

- Ez a fertőzés káros-e az emberi szervezetre? Milyen hatással van más növényi
kultúrákra, halakra?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2009 . december 15 .
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